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گروه اقتصاد: رئیس اتاق کرمان با تأکید 
از  مشترک  و  بزرگ  پروژه های  تعریف  بر 
سوی اتاق های جنوب کشور، مشخص کردن 
چند  »اگر  گفت:  کار،  تقسیم  و  اولویت ها 
استان بر یک موضوع تمرکز کنند به نتیجۀ 

بهتری خواهیم رسید«.
نشست  در  طبیب زاده  سیدمهدی 
مشترک با رؤسای اتاق های جنوب کشور با 
که  اتاق هایی  به ویژه  اتاق ها  اگر  اینکه  بیان 
مشترکی  برنامۀ  به  دارند  مشابهی  مسائل 
برسند، تحقق توسعۀ اقتصادی و شکل گیری 
افزود:  می شود،  تسهیل   ۴ نسل  اتاق های 
این  بین  تفاهم نامه ای  می شود  »پیشنهاد 
بین  مشترک  اقدامی  و  منعقد  اتاق ها، 

اتاق های جنوبی از کرمان آغاز شود«.
در  فراوانی  »تجربیات  کرد:  بیان  وی 
اتاق ها وجود دارد که در صورت تدوین یک 
را  خوبی  نتایج  آن،  اجرای  و  جامع  برنامۀ 

به دنبال دارد«.
کرمان،  اتاق  عمومی  روابط  گزارش  به 
دنبال  به   این که  به  اشاره  با  طبیب زاده 
بازمهندسی اقتصاد استان هستیم که اگر باز 
گفت:  می شوند،  بهره مند  همه  شود  تعریف 
میلیارد  سه  کرمان  استان  حاضر  حال  »در 
دلار صادرات مواد خام دارد که البته هدف 
ما رساندن این میزان صادرات به ۱۰ میلیارد 
به ۴۰  ارسال  و  با ۵۰ کالای صادراتی  دلار 

کشور هدف است«.
دو  حاضر  حال  »در  کرد:  اظهار  وی 
صادرات  دلار  میلیون   ۵۰۰ و  میلیارد 
می توان  که  است  استان  معدنی  محصولات 
با انجام یک مرحلۀ سادۀ فرآوری، این میزان 

به ۳۰ میلیارد دلار افزایش یابد«.
صادرات  به  اشاره  با  کرمان  اتاق  رئیس 
کشاورزی  و  مس  فولاد،  حوزۀ  محصولات 
این  ارزش  زنجیرۀ  تکمیل  بر  تاکید  و 

ارتباط  این  »در  افزود:  محصولات، 
ایران  مس  ملی  شرکت  با  تفاهم نامه ای 
ارزش،  زنجیرۀ  تکمیل  برای  تا  شده  منعقد 
تولید ۴۰۰ هزار تن کاتد با مس باشد و پس 

از آن کار به اتاق واگذار شود«.
به  رسیدن  اینکه  به  اشاره  با  وی 
شاخص های توسعۀ پایدار با تمرکز بر اصلاح 
حکمرانی اقتصادی استان بسیار مهم است، 
یادآور شد: »سالانه ۱۵۰ هزار میلیارد تومان 
در  مالکانه  بهرۀ  و  مالیات  سود،  عنوان  به 
از استان خارج می شود  قالب حقوق دولتی 
و این در حالی است که کمتر از ۳۰ درصد 
داخل  از  نیاز  مورد  دستگاه های  و  قطعات 

استان تأمین می شود«.
نقشۀ  تهیۀ  ادامه  در  طبیب زاده 
حکمرانی  شیوه های  بررسی  گردشگری، 
مناسب برای رسیدن به نسل ۴ و ۵ و تعریف 
این هدف،  به  رسیدن  برای  اصول مشخص 
تشکیل کنسرسیوم صادرات، تشکیل زنجیرۀ 
ارزش خرما، ساماندهی بحث خرما و برگزاری 
جلسات منطقه ای شورای گفت وگوی دولت 
و بخش خصوصی را ازجمله پیشنهادات برای 
 همکاری بیشتر و بهتر اتاق های جنوب بیان

 کرد.
اقدامات  از  بخشی  ارائۀ  به  ادامه  در  وی 
با  و  پرداخت  کرمان  اتاق  در  انجام شده 
براساس  اتاق  فعالیت های  پایۀ  اینکه  بیان 
خاطرنشان  است،  شده  تدوین  حکمرانی 
سه  اعضا،  از  متشکل  اتاق  »ذی نفعان  کرد: 
مردم  و  اقتصادی  بزرگ  بنگاه های  قوه، 
متناسب  و  انجام  اولویت بندی  که  هستند 
با جایگاه ذی نفعان برنامه هایی پیش بینی و 
اقتصادی  راهبر  تا  تعریف شده  چشم اندازی 

استان باشد«.
اتاق کرمان کسب عنوان دستگاه  رئیس 
برتر در گروه اقتصاد و مالی جشنواره شهید 

همایش  موفق  برگزاری  استان،  رجایی 
کرمان آیدکس با حضور ۳۰۰ نفر از نخبگان 
اقتصادی کشور و برقراری پرواز فلای دبی به 
دستاوردهای  و  اقدامات  ازجمله  را  کرمان 
اتاق کرمان برشمرد و ادامه داد: »در کرمان 
به رغم وجود همۀ عوامل توسعه، آن گونه که 
باید توسعۀ پایدار ایجاد نشده که دلیل آن 
نبودن حکمرانی خوب است؛ بنابراین اصلاح 
شورای  کار  دستور  در  حکمرانی  شیوه های 

گفت وگو قرار گرفت«.
وی اظهار کرد: »بنگاه های اقتصادی برای 
آسیب شناسی  و  دسته بندی  توانمندسازی، 
شدند تا بتوانیم صنایع را به نسل ۴ متصل 

کنیم«.
دورۀ  »برگزاری  افزود:  طبیب زاده    
اتصال  و  فردا  نسل  بازرگانان  آموزشی 
تیزهوشان  و  اتاق  مهارتی  سمپاد  مدرسه 
تربیت  برای  اتاق  آموزشی  برنامه های  به 
نسل های آینده ازجمله برنامه هایی است که 

دنبال می کنیم«.
ستاد  دبیری  واگذاری  به  اشاره  با  وی 
کرمان،  اتاق  به   ۱۴۰۴ کرمان  گردشگری 
بی عدالتی  کرمان  استان  »در  کرد:  بیان 
اتاق  ارتباط  این  در  و  دارد  وجود  آموزشی 
کرمان با کمک شرکت بنیان دانش و خرد 
نوین برنامه هایی را با حضور بهترین اساتید 
جنوب  در  دانش آموز  هزار   ۳۰ برای  کشور 
ماه  یک  در  که  کرده  پیش بینی  کرمان 
اخیر، دو هزار نفر از این آموزش ها بهره مند 

شدند«.
ماهر  نیروی  کمبود  کرمان  اتاق  رئیس 
اقتصادی دانست و  از دغدغه های فعالان  را 
یادآور شد: »برای حل این دغدغه اقداماتی 
انجام شده که ازجمله آن انعقاد تفاهم نامه ای 
با دانشگاه علمی و کاربردی و فنی وحرفه ای 
استان است تا نیروهای ماهر تربیت شوند«.

وی افزود: »در حوزۀ کسب و کار تمرکز 
بر بررسی مشکلات فعالان اقتصادی است و 
در این رابطه امکان ارتباط فعالان اقتصادی 
فراهم  اتاق  کارشناسان  با  استان  سراسر  از 

است«.
ما  استراتژی  اینکه  بیان  با  طبیب زاده 
راستا  این  در  که  است  اتاق  جایگاه  تقویت 
اندیشکده ها و تشکل ها تشکیل شده تا اتاق 
چانه زنی  قدرت  و  بزند  بتواند حرف حساب 
اتاق کرمان  ببرد، گفت: »امروز  بالا  را  خود 
به جایگاهی رسیده که در همۀ فعالیت های 
اقتصادی استان مشارکت دارد و صاحب نظر 
مرکز  پژوهشی  شورای  همچنین  و  است 
مطالعات اتاق نیز مسائل اقتصادی را بررسی 

می کند«.
در  شده  انجام  مطالعات  به  اشاره  با  وی 
انرژی و همچنین اجرای طرح تحول  حوزۀ 
قالب  در  روستاها  در  اقتصادی  توسعه  و 
از  »یکی  کرد:  اظهار  آموزشی،  برنامه های 
اقتصاد  سپهر  نشریۀ  انتشار  اتاق،  کارهای 
نیز  اتاق  انتشارات  مرکز  همچنین  و  است 
را  اثرگذاری  و  مناسب  کتب  و  است  فعال 

منتشر می کند«.
اتاق های  رؤسای  نشست،  این  ادامۀ  در 
از فعالیت های  جنوب کشور ضمن قدردانی 
اتاق کرمان بر اشتراک گذاری این تجربیات 

در بخش های مختلف تاکید کردند. 
تغییر  ازجمله  موضوعاتی  همچنین 
مشکلات  شناسایی  اقتصادی،  نگرش های 
استان ها، تعامل بیشتر اتاق ها، ارزیابی اتاق ها 
و ارائۀ گزارشی از رتبه بندی  اتاق ها از سوی 
توجه   ،)ICC( بین المللی بازرگانی  اتاق 
بیشتر به اقتصاد دریا محور و بازنگری در این 
حوزه، سرمایه گذاری در شرق کشور با توجه 
به وجود ۳۴ درصد بازار دنیا پس از مرزهای 
میرجاوه و میلک، تسهیل ارتباط با بازار های 
اقتصادی دنیا، شکل گیری دبیرخانه مشترک 
اتاق های جنوب کشور، پیگیری رفع تعهدات 
ارزی و بهبود فضای کسب و کار در استان ها 
در این نشست مورد بحث و تبادل نظر قرار 

گرفت. 
شد،  مقرر  نشست  این  پایان  در 
از  استفاده  منظور  به  تفاهم نامه ای 
راستای  در  خصوصی  بخش  ظرفیت های 
اقتصادی  توسعه  در  مردم  مشارکت 
صنایع،  بازرگانی،  اتاق های  بین  کشور 
زاهدان،  بندرعباس،  کشاورزی  و  معادن 
شیراز،  آبادان،  خرمشهر،  اهواز،  بوشهر، 
منعقد بیرجند  و  خرم آباد  یاسوج،   کرمان، 

 شود.

با حمایت تیم اقتصادی استان؛
وزارت دفاع در کرمان 
سرمایه گذاری می کند 

گروه اقتصاد: در جلسه ای با حضور فرمانده قرارگاه 
معاون  و  دفاع  وزیر  معاون  دفاع،  وزارت  اقتصادی 
سرمایه گذاری های  نحوۀ  کرمان،  استاندار  اقتصادی 
در  مختلف  حوزه های  در  دفاع  وزارت  اقتصادی 

استان کرمان بررسی شد.
خورشیدی  نیروگاه  ایجاد  جلسه  این  در 
انرژی های  تامین  نیاز  مورد  زیرساخت های  و 
وزارت  زیرمجموعۀ  شرکت های  توسط  تجدیدپذیر 
قرار  بررسی  و  بحث  مورد  کرمان  استان  در  دفاع 

گرفت.
ایجاد  برای  دفاع  وزارت  اساس،  این  بر 
و  خورشیدی  نیروگاه های  نیاز  مورد  زیرساخت های 
بادی و نیز ایجاد این نیروگاه ها و تامین برق مورد 
نیاز در استان کرمان سرمایه گذاری های مختلفی را 

انجام خواهد داد.
کرمان،  استانداری  عمومی  روابط  گزارش  به 
زمینۀ  در  اتکا  مجموعۀ  سرمایه گذاری  موضوع 
تامین  زنجیرۀ  ایجاد  و  کشاورزی  محصولات 
این  در  نیز  کرمان  استان  در  غذایی  محصولات 

نشست بررسی شد.
صنعتی  و  معدنی  شرکت های  سرمایه گذاری 
استان در زمینۀ صنایع پایین دستی، تکمیل زنجیرۀ 
ارزش، لزوم عدم تقسیم سود سهام این شرکت ها و 
از دیگر  پروژه های سرمایه گذاری  به  نقدینگی  ورود 

موارد در دستور کار این جلسه بود.
کرمان  استاندار  اقتصادی  معاون  امیر حسن زاده 
استان  در  دفاع  وزارت  مجموعه های  گفت: »حضور 
هموار  را  متوازن  توسعۀ  و  پیشرفت  مسیر  کرمان، 
در  استانی  مسئولان  و  مدیران  و  کرد  خواهد 
ایجاد  برای  را  همکاری  نهایت  اقتصادی  تیم  قالب 

سرمایه گذاری های جدید خواهند داشت«.

معاون استاندار کرمان؛
شورای عالی گوهرسنگ 

تشکیل شود
اقتصادی  امور  هماهنگی  معاون  اقتصاد:  گروه 
نشست  برگزاری  به  اشاره  با  کرمان  استاندار 
رصد  و  تولید  موانع  بررسی  موضوع  با  کارشناسی 
در  گوهرتراشی  کسب وکار  مخل  مقررات  و  قوانین 
محل وزارت امور اقتصادی و دارایی گفت: »تشکیل 
شورای عالی گوهرسنگ با حضور رئیس جمهوری و 
فعالان  خواسته های  مهم ترین  از  وی  اول  معاون  یا 

این حوزه است«.
امیر حسن زاده با تاکید بر اینکه گوهرسنگ باید 
از بحث تزیینی خارج و به یک صنعت تبدیل شود، 
شد،  صنعت  به  تبدیل  گوهرسنگ  »وقتی  افزود: 
آن  برای  مطلوب تری  نحو  به  می تواند  هم  کشور 
هدف گذاری کند و کار را جلو ببرد بنابراین شورای 

عالی گوهرسنگ باید تشکیل شود«.
وی یادآور شد: »گوهرسنگ دارای بازار و گردش 
کمک  خانگی  مشاغل  توسعۀ  به  و  خوبی ست  مالی 
اما  دارد،  و سنگ خام هم در کشور وجود  می کند 
به  نتوانسته ایم  هنوز  مناسب  ساختار  عدم  علت  به 

جایگاه خود در این بخش برسیم«.
به گزارش ایرنا کرمان، معاون استاندار کرمان با 
مانند  واردات سنگ خام  ممنوعیت  قانون  به  اشاره 
صادرات  »برای  کرد:  بیان  الماس  و  زمرد  یاقوت، 
ایران  و  باشیم  داشته  کاملی  سبد  باید  گوهرسنگ 

می تواند بستر مناسبی برای تراش سنگ ها شود«.
به عنوان  خام  سنگ  حالی  »در  داد:  ادامه  وی 
کشور  به  آن  واردات  و  شده  معرفی  لوکس  کالای 
می توان  گوهرسنگ ها  صادرات  با  که  است  ممنوع 
این  از  کرد  ایجاد  کشور  برای  زیادی  ارزش افزودۀ 
رو رایزنی برای رفع ممنوعیت واردات سنگ خام از 
دیگر موارد جلسۀ کارشناسی در وزارت اقتصاد بود«.

منحصربه فرد  ظرفیت های  یادآوری  با  حسن زاده 
سنگ های  و  گوهرسنگ ها  زمینۀ  در  کرمان  استان 
برای  حرفه ای  صورت  به  »باید  گفت:  تزیینی 
کار  کشور  در  گوهرسنگ ها  اطلاعاتی  بانک  تهیۀ 
همکاری  زمینه  این  در  می تواند  کرمان  و   شود 

داشته باشد«. 

خبر

اتاق های جنوب با مسائل مشابه برنامه مشترک داشته باشند
 در نشست مشترک اتاق های جنوب کشور مطرح شد؛

ملی  انجمن  رئیس  اقتصاد:  گروه 
پسته  و  خرما  اینکه  بیان  با  ایران  خرما 
در  کشور  ارزی  درآمد  از  نیمی  می توانست 
اختصاص دهد،  به خود  را  بخش کشاورزی 
گفت: »نخستین مسئله و مشکل در حوزۀ 
خرما ناترازی آب است و به زحمت می توان 

داشته های اکنون را نگه داشت«.
محسن رشیدفرخی در نخستین همایش 
روز ملی خرمای ایران که در کرمان برگزار 
افزایش  از  صحبت  »گاهی  کرد:  بیان  شد، 
سطح و خودکفایی در محصولات کشاورزی 
می شود اما خودکفایی به چه قیمت؟ امنیت 
از  مهم تر  حتی  و  مهم  بسیار  ما  برای  آبی 
امنیت غذایی است به همین دلیل به هیچ 
را  خرما  سطح  افزایش  نداریم  قصد  وجه 
انجام  صحیح  مدیریت  اگر  و  باشیم  داشته 
شود، شاید بتوان همین سطح کشت را حفظ 
ناترازی  ادامه داد: »مشکل دیگر  کرد«. وی 
برق است که سبب شده محصولات خرما و 
درختان در بم آسیب ببیند، با این وضعیت 
چگونه می توان افزایش سطح داشته باشیم؟ 

باید برای حل مسائل کمک کرد«. 
کرمان،  اتاق  عمومی  روابط  گزارش  به 
مورد  را  تجارت  ناترازی  بحران  رشیدفرخی 
توجه قرار داد و خاطرنشان کرد: »دستورات 
خلق الساعه توان را از بخش صادرات گرفته و 
باید طرحی نو دراندازیم زیرا با شیوۀ کنونی 

راه به جایی نمی بریم«. وی یادآور شد: »آفت 
مشکلات  از  حنایی  سرخرطومی  سوسک 
دیگر حوزۀ خرما است که برای مبارزه با این 

آفات احتیاج به بودجۀ ویژه است«.
در  دولت  ورود  عدم  بر  تأکید  با  وی 
بحث قیمت گذاری، ممنوعیت و محدودیت 

دستگاه های  »ورود  کرد:  بیان  صادرات، 
دیگر  از  کشاورزی  صادرات  به  مرتبط  غیر 
به  باید  ارز  نداریم که  مشکلات است، شک 
کشور  قیمتی؛  هر  به  نه  اما  بازگردد  کشور 
مواجه  صادرات  در حوزۀ  بسیاری  مسائل  با 
از  جدای  باید  کشاورزی  صادرات  و  است 
محصولات پتروشیمی باشد که در این راستا 

به برنامه های دولت جدید امیدواریم:«.
رئیس انجمن ملی خرما ایران همچنین 
در بخش دیگری از سخنان خود گفت: »۱۳ 
استان   ۶ و  هستند  نخلستان  دارای  استان 
به صورت ویژه عمدۀ خرمای کشور را تولید 
می کنند که عمدۀ آن ها در نقاط مرزی قرار 
دارند و معیشت آن ها به این محصول وابسته 
است«. وی افزود: »یک میلیون و ۳۰۰ هزار 
تن تولید خرما با یک میلیارد و ۵۰۰ میلیون 
معیشت  به  شدت  به  مالی  گردش  دلار 
استان های مرزی بستگی دارد و این مسائل 
می طلبید مدعوین این همایش ازجمله وزیر 
جهاد کشاورزی در این برنامه حضور داشته و 

مسائل را می شنیدند«. 

رئیس انجمن ملی خرما ایران:

مشکل اصلی در حوزۀ خرما ناترازی آب است


